
 

Uittreksel concept-verslag commissie RWW bij de Jaarstukken 2016 (19 juni 2017) 

b. Jaarstukken 

De voorzitter licht toe dat de Jaarstukken over 2016 een gedetailleerd overzicht van de resultaten, 

activiteiten en de financiële consequenties bieden die voor de provincie van belang zijn geweest. 

Door het overleggen van de Jaarstukken leggen GS verantwoording af aan PS over het gevoerde 

beleid. Voor de controlerende rol van de Provinciale Staten is het van belang dat de 

Statencommissies vanuit hun vakinhoudelijke invalshoek de Jaarstukken bespreken. De bespreking 

vanuit de financiële invalshoek vindt voornamelijk plaats in de Rekeningencommissie en de 

commissie Mobiliteit en Financiën. 

Als voorbereiding op de behandeling van de Jaarstukken in PS van 10 juli wordt aan de commissie 

gevraagd een reactie te geven op de Jaarstukken en aansluitend op de Kaderbrief. 

 

COMMISSIE 

De heer Slettenhaar (VVD) merkt op dat de rode lijn in de Jaarstukken onderbesteding is. Voor wat 

betreft de Omgevingsvisie is er een discussie geweest met de gedeputeerde over participatie en de 

implementatie van de Omgevingsvisie en de manier waarop de provincie daarmee omgaat. Er is toen 

gesproken over de geraamde middelen. De heer Slettenhaar heeft begrepen dat er in de planning 

wordt geschoven en dat bepaalde verantwoordelijkheden langer bij de provincie blijven liggen. Hij 

ziet dat er in de apparaatskosten een forse overbesteding heeft plaatsgevonden die niet alleen wordt 

gespecificeerd in de Omgevingsvisie en Omgevingswet, maar ook in andere dossiers. Hij hoort graag 

of dit kosten zijn voor participatietrajecten, ook omdat er extra communicatiemiddelen worden 

geraamd. 

 

De heer Kramer (VVD) heeft hetgeen wat het afgelopen jaar is uitgevoerd naast het coalitieakkoord 

gelegd. Het blijkt dat nog een aantal dingen openstaat, zoals de doorstroming op de woningmarkt, 

het realiseren van woningen in het middensegment en het mogelijk maken van het bouwen van 

levensloopbestendige- en kangoeroewoningen. Hij is benieuwd hoe het daarmee staat. 

Er wordt in de stukken over de huisvesting van verblijfsgerechtigden gesproken. De heer Kramer wil 

graag weten of de provincie hier nog een taak in heeft. 

 

De heer Heijnen (CDA) merkt op dat een van de centrale thema's in de Jaarstukken onderbesteding 

en hoe dit te voorkomen, is. Bij het beleidsdoel "Waterrobuust inrichten bevorderen" zijn zaken veelal 

niet gerealiseerd. Hij vraagt wat hiervoor de belangrijkste oorzaken zijn. 

Voor wat betreft de woningbouw heeft de provincie nog niet met alle regio's een RAP kunnen 

vaststellen. De heer Heijnen vraagt hoe dit proces verloopt en of de doelstelling voor 2016 realistisch 

was. 

Voor de Omgevingsvisie moest vorig jaar extra geld worden vrijgemaakt voor de participatie. Uit de 

Jaarstukken blijkt dat dit geld nog niet tot besteding is gekomen. De heer Heijnen vraagt waarom er 

eerder haast was, hoe de gedeputeerde de genomen actie beoordeelt en of de provincie met de 

behandeling van de Omgevingsvisie voorloopt op andere provincies of juist achter. 

 

De heer Rook (D66) zegt dat D66 het m.b.t. Crailo belangrijk vindt dat gemeenten er onderling goed 

uitkomen en dat er een integrale samenwerking plaatsvindt. Hij wil graag een toelichting op de vraag 

of een stedenbouwkundig plan van de provincie of de gemeenten terugkomt in de commissie voor 

bespreking en of de eventuele invulling door de provincie op een duurzame manier zal plaatsvinden. 

In de Jaarstukken staat over de reorganisatie dat voor het Programma Water circa 7 à 8 ton aan fte 

niet ingevuld is. De heer Rook vraagt of het niet invullen van die fte's risico's meebrengt voor het 

invullen van de ambities in de Watervisie. 

 

De heer Leever (ONH) merkt op dat er wat strubbelingen zijn geweest tussen de accountant en de 

provincie, zoals in de commissie M&F is besproken. Uiteindelijk heeft de provincie de cijfers van de 

accountant van de jaarrekening 2016 overgenomen. Het rekeningresultaat komt daarmee uit op 44 

miljoen. De heer Leever valt bij bestudering van de programma's 3 Water, 5 Ruimte en 7 Cultuur op 

dat de overdracht van het operationele doel met betrekking tot programma 7.2.1, het investeren in 

behoud en exploitatie van erfgoed, grillig verloopt. De rekening van 2015 was 4,4 miljoen, de 

ontwerpbegroting van 2016 bedroeg 9, 7 miljoen en de actuele begroting 14,3 miljoen. De rekening 

van 2016 was 12 miljoen en de begroting voor 2017 weer 5,7 miljoen. De heer Leever vraagt wat de 

oorzaak is dat het bedrag voor overdrachten in 2016 aanmerkelijk hoger ligt dan in 2015 en 2017 en 



met welke concrete projecten op het terrein van erfgoed dit te maken heeft. In de toelichting kan hij 

hier niets over vinden. 

 

De heer Van der Hoek (ged.) zegt toe het antwoord op de technische vraag over het erfgoed aan PS 

te doen toekomen. 

 

De heer Loggen (VVD) antwoordt op de vraag over de realisatie van "Waterrobuust inrichten" dat dit 

te maken heeft met het feit dat de pilots voor Westpoort het afgelopen jaar zijn geanalyseerd en dat 

is besloten tot een verdere pilot. Daarnaast is men op andere trajecten nog aan de slag, bijvoorbeeld 

met wat men heeft geleerd op Marken. Dit zal in 2017 geïmplementeerd worden. 

D66 heeft gevraagd naar de onderbesteding op het gebied van de Watervisie. De gedeputeerde heeft 

niet het beeld dat de onderbesteding leidt tot niet uitvoeren of in gebreke blijven. Als dit wel 

voorkomt, komt de gedeputeerde terug naar PS. 

 

Mevrouw Geldhof (ged.) gaat in op het stedenbouwkundig plan voor Crailo. De provincie is in 

gesprek met de drie gemeenten die dit gaan invullen binnen de kaders die door de provincie zijn 

meegegeven. Als er een stedenbouwkundig plan komt, is het aan de gemeenten om dat vast te 

stellen. 

Het CDA vroeg naar de RAP's. De gedeputeerde geeft aan dat de gemeenten en regio's daar 

voortvarend mee bezig zijn. Ze dienen deze voor 1 juli a.s. in te leveren bij de provincie. 

De VVD heeft de jaarrekening vergeleken met het coalitieakkoord. De gedeputeerde merkt op dat 

een aantal zaken nog niet in de jaarrekening is opgenomen, omdat de periode van het 

coalitieakkoord nog loopt. Zij kan geen uitspraak doen over de reden waarom iets er niet instaat als 

het nog niet in uitvoering is gebracht. Een onderwerp als kangoeroewoningen staat wat betreft de 

inhoud in de RAP's. Hiervoor is geen aparte begrotingspost in de jaarrekening opgenomen. De 

gemeenten worden geacht in de RAP's aan te geven op welke wijze ze invulling geven aan 

toekomstbestendig wonen. 

Het CDA en de VVD stelden vragen over de begroting voor de Omgevingsvisie. Iedere provincie heeft 

zijn eigen manier van werken. De provincie Noord-Holland ligt wat betreft de planning die met PS is 

afgesproken op schema om op tijd de Omgevingsvisie te kunnen formuleren. De gedeputeerde was 

in de veronderstelling dat in de Jaarstukken goed omschreven staat waarom bepaalde budgetten zijn 

doorgeschoven. Zij vraagt of de partijen kunnen aangeven wat ze missen, zodat dit uitgezocht kan 

worden. 

 

De heer Slettenhaar (VVD) zegt dat hij om een toelichting op de apparaatskosten heeft gevraagd. 

Het gaat erom dat er middelen worden besteed aan posten voor projecten of apparaatskosten die 

blijkbaar verkeerd begroot zijn. De vraag kan ook schriftelijk beantwoord worden. 

 

Mevrouw Geldhof (ged.) zegt dat de vraag naar het verschil ook als technische vraag had kunnen 

worden gesteld, zodat GS hadden kunnen uitleggen waardoor dit ontstaat. De heer Slettenhaar krijgt 

het antwoord toegestuurd. 

 

De heer Slettenhaar (VVD) verduidelijkt dat het met name gaat over de vraag waar het verschil in zit; 

er worden minder middelen besteed aan projecten, maar er is een opbouw van kosten in het 

apparaat. 

 

Mevrouw Geldhof (ged.) antwoordt op de vraag van de VVD over de verblijfsgerechtigden dat de 

provincie een officieel toezichthoudende taak heeft voor het adequaat gevestigd worden van 

verblijfsgerechtigden door gemeenten, die is opgelegd door het Rijk. Deze taak heeft de provincie al 

jaren en die blijft zo, ongeacht de instroom. 

 

De heer Slettenhaar (VVD) merkt op dat er per 1 juli iets verandert. 

 

Mevrouw Geldhof (ged.) zegt dat de taken voor het afgelopen jaar niet veranderd zijn. 

 


